
 Protokół 39/23 

 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Piły 

 w dniu 19 września 2023 r. 

 (czas trwania 14:00 - 14:50) 

 Urząd Miasta Piły 

 sala 22 c 

 Na  posiedzeniu  obecnych  było  8  członków  (nieobecny  radny  Włodzimierz  Bystrzycki,  radny 

 Krzysztof  Zając)  Komisji  Spraw  Społecznych.  Listy  obecności  radych  i  zaproszonych  gości 

 stanowią załącznik  do protokołu. 

 Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  powitała  radnych  oraz 

 zaproszonych gości i po stwierdzeniu quorum otworzyła obrady komisji. 

 Porządek obrad. 

 1.  Przyjęcie porządku obrad 

 2.  Sprawozdanie  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza 

 z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły  od  20  maja  2023  r.  do  10  września  2023  r. 

 - druk nr 1134. 

 3.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata 

 na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 1140. 

 4.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata 

 na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 1141. 

 5.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata 

 na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 142. 

 6.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyboru  ławników 

 na kadencję w latach 2024 - 2027- druk nr 1143. 

 7.  Wolne wnioski i sprawy różne 

 Ad 1. 

 Przyjęcie porządku obrad. 

 Proponowany porządek obrad został przyjęty bez uwag. 



 Ad 2. 

 Sprawozdanie  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania 

 uchwał Rady Miasta Piły od 20 maja 2023 r. do 10 września 2023 r.  - druk nr 1134. 

 Radny Zbigniew Pyziak  zapytał o 26, 203, 204, 219  punkt  sprawozdania. 

 Radna Emilia Piechocka  zapytała o 29, 39 punkt  sprawozdania. 

 Ewelina Ślugajska - skarbnik Gminy Piła  odpowiedziała: 

 Odnosząc  się  do  punktu  26  jest  to  wniosek  o  umorzenie  odsetek  podatku  od  nieruchomości 

 w  kwocie  ok.  98  tysięcy  lata  2015-2019  zabezpieczonego  hipoteką  przymusową  przy  jednoczesnej 

 jednorazowej  zapłacie  należności  głównej  211  tys  złotych  .  Postępowań  egzekucyjnych  jest  bardzo 

 dużo,  niestety  tak  się  dzieje,  że  podatnicy  i  najemcy,  dzierżawcy  nie  wykonują  płatności  w  terminie. 

 Proces  egzekucyjny  jest  bardzo  długotrwały,  niekoniecznie  skuteczny.  Natomiast  my  ze  swojej 

 strony  czynimy  wszystkie  starania,  aby  ten  majątek  zabezpieczyć.  Zabezpieczone  są  w  formie 

 hipoteki,  egzekucje  prowadzą  komornicy  sądowi,  Urzędy  Skarbowe  poprzez  komorników 

 skarbowych.  W  tym  konkretnym  przypadku  dotyczy  to  nieruchomości  w,  której  poprzedni 

 właściciel  (pierwszy  właściciel)  złożył  chęć  skorzystania  z  pomocy  w  ramach  realizowanych 

 inwestycji  na  podstawie  uchwał,  które  obowiązywały  w  roku  2015.  W  związku  z  tym  złożył  chęć 

 skorzystania  z  tej  ulgi.  Deklarując  i  przedstawiając  niezbędne  dokumenty,  które  powodowały  że 

 mógł  z  niej  skorzystać.  W  wyniku  kontroli,  którą  urzędnicy  prowadzą  i  z  przedstawionych 

 sprawozdań,  okazało  się,  że  podatnik  w  ciągu  2-3  lat  oprócz  drobnych  czynności  dla  tych 

 nieruchomości,  które  wykonywał  -  tego  zamierzonego  celu  inwestycyjnego  nie  zrealizował  w 

 związku  z  czym  rozpoczęliśmy  procedurę  przygotowania  decyzji  podatkowej,  a  po  nie  zapłaceniu 

 tych  podatków  rozpoczęliśmy  proces  egzekucyjny  w  postaci  najpierw  wezwania,  później 

 skierowania  do  Urzędu  Skarbowego  w  procesie  egzekucyjnym,  po  zabezpieczeniu  hipoteki. 

 Od  tego  momentu  rozpoczyna  się  procedura  wyceny  nieruchomości,  przygotowania  do  egzekucji  i 

 komornik  podchodził  3  razy  do  licytacji  komorniczej  w  tym  konkretnym  przypadku.  Ponieważ,  jak 

 Państwo  wiecie  nie  tylko  my  byliśmy  wierzycielem  w  tej  sprawie,  ale  też  Banki  i  inne  jednostki 

 samorządów,  w  tym  przypadku  Gmina  Ujście,  która  również  występowała  z  pozwem  przeciwko 

 temu  podatnikowi  i  w  związku  z  tym  komornik  w  pierwszej  kolejności  po  uzyskaniu  jakichkolwiek 

 form  pieniężnych,  pokrywał  te  które  były  sklasyfikowane  zgodnie  z  przepisami  jako  pierwsze.  Na 

 szczęście  podatki  są  dość  wysoko  w  tej  grupie,  odsetki  nie.  W  związku  z  tym  już  po  3  wycenie 

 nieruchomości  w  grudniu  poprzedniego  roku,  liczyliśmy  że  również  w  2022  zakończymy  ze  spłatą 

 całkowitą.  Niestety  właściciel,  złożył  skargę  na  komornika.  To  się  bardzo  często  dzieje,  żeby 
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 przedłużyć  dalej  to  postępowanie.  Nawet  złożył  skargę  poprzez  Sąd  na  jego  czynności,  ponieważ 

 uważał  że  są  zbyt  dotkliwe  dla  niego.  Tutaj  musieliśmy  się  bronić,  ponieważ  jest  to  wierzytelność  w 

 niemałej  kwocie.  Tutaj  już  tak  naprawdę  miał  związane  ręce  i  złożył  wniosek,  że  wpłaci 

 jednorazowo  całość,  ale  że  organ  podatkowy  ma  mu  umorzyć  odsetki.  I  takich  spraw  i  takich 

 sytuacji  jest  bardzo  wiele,  oczywiście  my  dbamy  o  interesy  miasta  i  nie  możemy  sobie  absolutnie 

 na  to  pozwolić.  Tym  bardziej  trzeba  zwrócić  uwagę  na  jedną  rzecz  –  nagle  można  zapłacić  w 

 sposób  jednorazowy  tak  dużą  kwotę.  Procedury  egzekucyjne  są  dość  trudne.  W  tym  konkretnym 

 przypadku,  odpowiednie  zgłoszenia  zostały  wykonane  do  innych  Instytucji,  które  również  takie 

 sprawy  badają.  Uważaliśmy,  że  jest  już  to  przewlekłość  w  postępowaniu  i  odpowiedź  była 

 całkowicie  odmowna.  W  związku  z  tym,  że  termin  wyznaczenia  kolejnej  licytacji  był  już  w 

 przeddzień,  w  związku  z  tym  sytuacja  zakończyła  się  dla  Nas  pozytywnie  ponieważ  podatnik 

 zapłacił  wszystko.  Sprawa  trwała  kilka  lat.  W  tym  przypadku  zadziałała  jedna  sytuacja  taka,  że  od 

 dwóch  lat  odsetki  od  podatków  są  wysokie,  że  nie  opłaca  się  nie  płacić.  W  przeciągu  roku  kwota 

 odsetek  od  tej  wartości  tak  mocno  urosła,  że  ten  podatnik  się  zorientował  że  już  mu  się  to  nie 

 opłaca. 

 Odnosząc  się  do  punktu  203  Beata  Dudzińska  -  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  poprosiła 

 o  udzielenie  odpowiedzi  Kamę  Frąckowską  -  Pilarską,  która  powiedziała,  że  nazwa  Stowarzyszenie 

 Pieski  Instytut  Pomocy  w  Pile  jest  prawidłowa.  Stowarzyszenie  dostało  dotację,  która  jest 

 w  naszym  programie  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi,  jest  to  kwota  która  została  przyznana  na 

 dokarmianie kotów wolno żyjących w ekosystemie. 

 Beata Dudzińska  - zastępca Prezydenta Miasta Piły  odpowiedziała: 

 Odnosząc  się  do  punktu  204,  219  zarządzenie  w  sprawie  przyznania  dotacji  na  wsparcie  realizacji 

 zadania  publicznego  Gminy  Piła  w  2023  r  (dotacja  w  wysokości  10.000,00  zł  dla  Akcji 

 Humanitarnej  “Życie”.  To  jest  powiązanie  z  punktem  219  to  stowarzyszenie  zwłaszcza  w  sezonie 

 letnim,  taką  niszę  wypełnia,  pomaga  tworzyć  rodzaj  świetlicy  dla  młodzieży,  która  wywodzi  się 

 z  trudnych  środowisk.  Zwłaszcza  w  okresie  letnim  takie  zaopiekowanie  się,  ucieczka  od 

 codziennych  problemów  -  naprawdę  udaje  im  się  to  dobrze  robić.  Stąd  w  obu  przypadkach  decyzja 

 pozytywna  w  przypadku  tego  Stowarzyszenia.  Gdyby  policzyć  ilość  uczestników  to  naprawdę 

 statystyki  uzasadniają  -  cena  do  jakości  jest  to  bardzo  dobre  przełożenie,  mnóstwo  dzieciaków, 

 młodzieży w różnym wieku korzysta. 

 Odnosząc  się  do  punktu  39  to  jest  bardzo  ciekawy  temat,  który  zaczął  się  w  maju  .  Moglibyśmy 

 powiedzieć  o  pewnym  progresie  jako  skutków  tych  rozmów.  Dotyczyły  Stworzenia  takiej 

 przestrzeni  dla  osób,  którym  szczególnie  trudno  w  życiu  .  Są  pod  opieką  Zakładu  Aktywności 

 Zawodowej  szukaliśmy  środków,  żeby  w  połączeniu  z  mechanizmem  finansowania  funduszy 
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 norweskich  i  wsparcia  środkami  marszałkowskimi  stworzyć  dla  nich  rodzaj  kuchni,  w  którym  nie 

 tylko  znaleźliby  rynek  pracy,  ale  też  na  tyle  profesjonalna  ,  że  mogliby  świadczyć  usługi  na 

 zewnątrz.  Na  ten  cel  przeznaczyliśmy  jeden  z  budynków  przy  Alei  Powstańców  Wielkopolskich, 

 ale  wiadomo,  że  kiedy  się  wchodzi  do  takiego  gotowego  budynku  na  cel  określonego  projektu 

 zaadoptować.  Kuchnia,  która  niesie  za  sobą  szereg  technicznych  uwarunkowań  była  takim 

 obiektem,  która  wymaga  pozwolenia  na  budowę.  Okazało  się,  że  środki  zdobyliśmy  bo  połączenie 

 funduszy  norweskich  z  Urzędem  Marszałkowskimi  to  był  milion  złotych,  już  dzisiaj  bylibyśmy  na 

 etapie  budowy.  Nie  jesteśmy  na  żadnym  etapie,  przepadną  środki  600  tys.,  których  nie 

 wykorzystamy,  one  są  do  wykorzystania  tylko  w  tym  roku.  Nie  dostaliśmy  pozwolenia  na  budowę. 

 Starosta  kilkakrotnie  wzywał  do  uzupełnienia  braków,  projektant,  który  te  braki  uzupełniał 

 po  bardzo  wydłużonym  terminie  (ponad  dwa  miesiące  trwała  ta  procedura)  i  dostaliśmy  decyzję 

 odmowną.  Na  pewno  jesteśmy  stratni  milion,  jesteśmy  stratni  o  miejsce,  o  projekt  który  mógł  dać 

 szansę  kilkunastu  osobom.  ZAZ  upatrywał  takiego  rozwoju  swojej  aktywności,  oni  nawet  zrobili 

 wizję  tego  rynku  cateringowego.  W  całym  tym  technicznym  projekcie  chodziło  o  człowieka,  który 

 nie  dostał  swojej  szansy.  Musimy  tą  sytuację  tłumaczyć  w  Urzędzie  Marszałkowskim, 

 Ministerstwie.  W  takim  dużym  programie  „Piła  z  własną  energią”  to  jest  jedna  z  39  projektów. 

 Projekt nie będzie mógł być zrealizowany. 

 Mariola Chełminiak dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych  odpowiedziała: 

 Odnosząc  się  do  punktu  29  odpowiedzi  Pan  prezydent  ogłosił  konkurs  z  tzw.  funduszu 

 korkowego  na  półkolonie  dla  dzieci  w  okresie  wakacyjnym.  To  są  dzieci,  które  korzystały  z  tej 

 formy  wypoczynku  kierowane  przez  MOPS.  3  Stowarzyszenia  złożyły  ofertę  na  półkolonie  i  one 

 wygrały  tj.  Stowarzyszenie  „Nie  bój  się  marzyć”,  Klub  uczniowsko-sportowy  „Mario”  i  Salezjanie. 

 Jeszcze  jedna  forma  wypoczynku  dla  dzieci  zorganizowana  z  tych  środków  to  obóz.  Były  trzy 

 formy  półkolonii:  taka  forma  dzienna,  obóz,  forma  kolonii  wygrało  Stowarzyszenie  Wspierania 

 Inicjatyw  Oświatowo  Wychowawczych  w  Lublinie.  Zorganizowali  wypoczynek  dla  50  dzieci  też 

 skierowanych przez MOPS. 

 Ad 3. 

 Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika, 

 które pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 1140  . 

 Projekt  uchwały  przedstawiła  Przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników  -  Kama 

 Frąckowska-Pilarska. 
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 Radni nie zadawali pytań. 

 Komisja  w  głosowaniu  jawnym  przy  obecności  8  radnych  8  głosami  „za”,  pozytywnie 

 zaopiniowała  projekt uchwały Rady Miasta Piły. 

 Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 Ad 4. 

 Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika, 

 które pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 1141. 

 Projekt  uchwały  przedstawiła  Przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników  -  Kama 

 Frąckowska-Pilarska. 

 Radni nie zadawali pytań. 

 Komisja  w  głosowaniu  jawnym  przy  obecności  8  radnych  8  głosami  „za”,  pozytywnie 

 zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta Piły. 

 Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 Ad 5. 

 Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika, 

 które pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 1142 

 Projekt  uchwały  przedstawiła  Przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników  -  Kama 

 Frąckowska-Pilarska. 

 Radni nie zadawali pytań. 

 Komisja  w  głosowaniu  jawnym  przy  obecności  8  radnych  8  głosami  „za”,  pozytywnie 

 zaopiniowała  projekt uchwały Rady Miasta Piły. 

 Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 Ad 6. 

 Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyboru  ławników  na  kadencję  w 

 latach 2024 - 2027- druk nr 1143. 
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 Opinię  przedstawiła  Przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników  -  Kama 

 Frąckowska-Pilarska. 

 Radni nie zadawali pytań. 

 Komisja  w  głosowaniu  jawnym  przy  obecności  8  radnych  8  głosami  „za”,  pozytywnie 

 zaopiniowała  projekt uchwały Rady Miasta Piły. 

 Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 Ad 7. 

 Wolne wnioski i sprawy różne 

 Brak wniosków i spraw różnych. 

 W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji 

 Spraw Społecznych  zakończyła obrady komisji. 

 Protokół sporządziła:  Wiceprzewodnicząca 

 Komisji Spraw Społecznych 

 /-/Edyta Wasielewska  /-/Teresa Kasior 
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 Protokół podpisali: 

 Lp.  Imię i nazwisko  Podpis 

 1  Kama Frąckowska-Pilarska 

 2  Tomasz Jopek 

 3  Włodzimierz Bystrzycki  nieobecny 

 4  Teresa Kasior 

 5  Ryszard Małecki 

 6  Gabriela Milska 

 7  Emilia Piechocka 

 8  Zbigniew Pyziak 

 9  Krzysztof Zając  nieobecny 
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